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Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Komisja Społeczna, Promocji Zdrowia i Kultury Fizycznej 

 

Protokół nr 2 

z 2 posiedzenia w dniu 19 sierpnia 2024 r. 

 

Obecni: 

1. Bogumiła Freitag 

2. Wiktor Koziorz 

3. Marek Kumor 

4. Helena Magiera-Molendowska 

 

Spóźniona: 

1. Zofia Dudek 

 

Nieobecna: 

1. Aleksandra Pudełko 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

- Dyrektor PCPR w Lędzinach p. Magdalena Sosna-Gongor 

- Dyrektor Ośrodka Błogosławiona Karolina Caritas Archidiecezji Katowickiej p. Szymon Pawlica 

- Radna p. Agnieszka Demska-Furgał 

 

 

1. Zatwierdzenie porządku obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz poddał pod głosowanie zaproponowany porządek 

posiedzenia (zał. nr 1). 

 

Głosowano w sprawie 

Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (4) 

Bogumiła Freitag, Wiktor Koziorz, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Dudek, Aleksandra Pudełko 

 

Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

2. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Sprawozdanie 

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz sprawozdanie z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej. Sprawozdania będą również przedmiotem sesji w dniu 26.08.2024 r.  

 

Radna p. Agnieszka Demska-Furgał zapytała, czy wspomniane w materiale przez Panią dyrektor 

wystawione w 2023 r. 157 opinie pobytów dzieci w rodzinie zastępczej, były  odnawialnymi 

decyzjami, bo są to niepokojące ilości, czy to są te sytuacje, które miały miejsce w danym roku, 

czy po prostu te decyzje są odnawiane co jakiś czas. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że są odnawialne co pół roku. 

Na podstawie otrzymanych z sądów pism, PCPR takie opinie na temat pobytu dziecka, czy 

zasadności pobytu dziecka wydaje. Po zebraniu całej dokumentacji jest ona cyklicznie przesyłana 

do sądu a opinie są sporządzane na wniosek sądu, stąd taka ilość. 
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Radna p. Agnieszka Demska-Furgał zapytała w jakim wieku są dzieci znajdujące się w domu 

dziecka, tj. w placówkach instytucjonalnych. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że do pieczy instytucjonalnej 

dostają się dzieci powyżej 10 roku życia, chyba że jest to rodzeństwo i jedno dziecko ma np. 

8 lat, a siostra lub brat ma 12, 13 lat, wtedy dzieci się nie rozdziela, dlatego może się zdarzyć, że 

7, czy 8 latek jest w placówce opiekuńczo-wychowawczej. W przypadku placówek prowadzonych 

przez Regionalne Ośrodki Pomocy Społecznej, gdzie są placówki terapeutyczne, umieszcza się 

w nich małe dzieci, również na podstawie postanowienia sądu, z tytułem wskazania na konkretną 

placówkę terapeutyczną, aby miały odpowiednie wsparcie. Taka placówka ma specjalistów i dzieci 

są objęte innym procesem leczenia i terapii.  

 

Radna p. Agnieszka Demska-Furgał zapytała o wykazany w „potrzebach”, oprócz placówki 

opiekuńczo-wychowawczej, całodobowy dom opieki dla osób starszych i osób 

niepełnosprawnych. Jest to temat, który w poprzedniej kadencji rady miejskiej Bierunia był dosyć 

często podnoszony, rok do roku były wysyłane prośby do Starostwa, aby tym tematem się 

zainteresować. Oczywiście nie może się teraz wypowiadać za obecną radę, ale wie, że były 

dyskusje na temat tego, aby gmina Bieruń mogła udostępnić działkę, chodziło też o to, żeby 

wszystkie gminy partycypowały w kosztach. Były rozmowy w tym temacie, ale zostały 

wstrzymane, zapytała jak to wygląda na ten moment. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że słyszała o takich rozmowach, 

ale one odbywały się trochę poza nią. Przypuszcza, że chodzi radnej o DPS, który jest, tak jak 

wspomniała wcześniej, finansowany ze środków gmin, ponieważ każda gmina musi dofinansować 

uczestnika do pobytu w DPSie. Uważa że, Zarząd powinien się wypowiedzieć w tym temacie. 

 

Radna p. Agnieszka Demska-Furgał dodała, że jest to jest jedno z wyzwań, które będą stały przed 

radnymi. Wie, że są takie potrzeby i w większości gmin jest takie zapotrzebowanie, więc uważa, 

że jest to jeden z tych tematów, którym powinni się zająć.  
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Radny p. Marek Kumor zwrócił się do pani Dyrektor, nawiązując do wspomnianych przez nią 

w  swojej wypowiedzi dwóch rodzinach z Międzyrzecza. Radny na podstawie opinii tych dwóch 

rodzin, ma fantastyczną opinię o PCPR, jest wdzięczny za współpracę. W przypadku DPS-ów 

również słyszał o tych rozmowach, ale padła wtedy taka inicjatywa, że taki dom miał być 

prowadzony w Kosztowach, zapytał czy wiadomo coś w tym temacie. Ponadto zapytał czy rodzina 

prywatna może zaproponować, że odda do dyspozycji swój dom i czy wówczas zostanie on 

wykorzystany przez PCPR dla swoich rodzin. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor wyjaśniła odnośnie opieki wytchnieniowej 

finansowanej z programu ministerialnego. Jest to pobyt do 14 dni w  trakcie roku, miała na myśli 

mieszkania w CUS, w którym na I i II piętrze są mieszkania przystosowane do osób 

niepełnosprawnych. Po niewielkich modyfikacjach, w zależności od tego w jakim stopniu 

niepełnosprawności są dane osoby, zależy jej aby wykorzystać to miejsce, swój budynek na opiekę 

wytchnieniową całodobową, przy współpracy z jakąś organizacją pozarządową. Jeżeli chodzi 

o dzienny dom pomocy to wtedy dla uczestnika jest wydawana decyzja o przyjęciu, w zależności 

od tego jakie ma dochody, takie ponosi koszty pobytu w DPS, resztę dofinansowuje gmina, z której 

ta osoba pochodzi, tak to wygląda zgodnie z przepisami. Każdy DPS oblicza sobie 

średniomiesięczne koszty utrzymania, uwzględniając standard danego DPS i to jakie usługi 

gwarantuje, są to różne koszty utrzymania. Średniomiesięczny koszt utrzymania to ok 5 tys. zł,  

a w niektórych przypadkach 7-8 tys. zł miesięcznie. 

 

Radny p. Marek Kumor zapytał panią dyrektor czy słyszała coś na temat powstania ośrodka 

w Mysłowicach – Kosztowach.  

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że nie. 

 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz zamknął 

ten punkt posiedzenia. 
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3. Ocena działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej – opinia nt. projektu uchwały w sprawie 

oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 2023 

 

Dyrektor Ośrodka Błogosławiona Karolina Caritas Archidiecezji Katowickiej p. Szymon Pawlica 

przedstawił sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za 2023 r. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor przedstawiła projekt uchwały w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 2023. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Opinia nt. projektu uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 

2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, Wiktor Koziorz, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Aleksandra Pudełko 

 

Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz stwierdził, że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
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4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

 

Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz poddał protokół nr 1 z 18.06.2024 r. pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, Wiktor Koziorz, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Aleksandra Pudełko 

 

Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz stwierdził, że protokół z posiedzenia komisji został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski 

 

Wobec braku  zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Wiktor Koziorz zamknął 

posiedzenie Komisji. 

 

Przygotowały: 

Renata Gryczuk 

Grażyna Sojka 

Zał. 1 


